
Želijo si prosto soboto 
V ><JALANTERIJI« V SOSTANJU SE TEMELJITO PRIPRAVLJAJO 

NA UVEDBO 42-URNEGA DELOVNEGA TEDNA, SOCASNO PA REŠU-
JEJO VPRAŠANJE OSEBNIH DOHODKOV TISTIH DELAVCEV, KI 
IMAJO POD 25 TISOČ DINARJEV REDNEGA MESEČNEGA DOHODKA. 
OBE VPRAŠANJI SO 2E NEKAJKRAT OBRAVNAVALI NA SESTAN-
KIH DELAVSKEGA SVETA, V OKVIRU SINDIKALNE PODRUŽNICE 
IN V OSNOVNI ORGANIZACIJI. 

Vsekakor niso pred lahkim 
problemom, sa j zaradi zas tare-
lega s t rojnega pa rka ne more jo 
tako hi t ro izboljšati organiza-
cijo proizvodnega procesa, da 
bi na ta način dosegli večjo 
storilnost. Člani delovnega ko-
lektiva so sami zainteresirani , 
da bi Čimprej uvedli sedemurn i 
delavnik, zato se vsi s k u p a j 
t rudi jo, da bi našli še skr i te re-
zerve. Zavedajo pa se, da bodo 
moral i us tvar i t i več dohodka, 
da bodo lahko nabavi l i nove 
s t ro je in zvišali osebne dohod-
ke. 

V le tošnjem letu bo 140-
članski kolektiv predvidoma 
dosegel 510 mil i jonov celotnega 
dohodka in, v kolikor j im bo 
uspelo nabavi t i nov s t roj za iz-
sekavan je krogov iz brizganih 
plošč, bodo plani rani izvoz do-
k a j povečali. 

P r a v in za proizvaja lce sti-
mula t ivne je pa bo, če bodo na 
novo normira l i posamezna de-
la, ka j t i letni pregled doseženih 
no rm kaže, da le- te nekater i 
znatno presegajo (več kot za 
enkrat) , drugi pa s težavo do-
segajo. 

P r a v o tem v p r a š a n j u smo se 
obrnili na delavke Jožico 
Plamberger , Ivano Prapro tn ik 
in Olgo Kotn ik , s a j je med 
prvo in zadnjo razlika v storil-
nost i skora jda enkra tna . 

Jožica Plamberger: — 2e 
šest let de lam na istem delov-
nem mestu — v montaži po-
hištvenega okovja. Delam tudi 
med malico' in se točno držim 
delovnega časa. V šestih letih 
sem si pridobila potrebno 
spretnost . 

Ivana Praprotnik: — Zaradi 
večkra tne m e n j a v e delovnih 
mest ne dosegam tako visoke 
norme. 

Olga Kotnik: — Ves moj t rud 
je zaman, ker imam zastarel 
oblikovalni stroj, ki ima stalno 
okvare. Popravi la mi j eml je jo 
čas. 

O 42-urnem delavnem tednu 
pa vse t r i menijo, da bi jim 
prosta sobota bila pr ik ladne jša 
in več kot enourni sk ra j šan i 
čas med tednom. 

—že 

NOV PROIZVOD 

Montažne plošče 
Lesno mdus t r i j sk i kombmat v Šo-

š t an ju bo v le tošnjem letu predvido-
ma na jveč povečal obseg proizvodnje 
v Šaleški dolini, sa j znaša plansko 
povečanje kar 73 odstotkov v p r imer -
javi z lanskim letom. Takšno pove-
čanje bodo dosegli z novim provizo-
r ičnim obratom za izdelavo gradbe-
nih montažnih plošč, ki j ih ibodo 
predvidoma že letos izdelali za okrog 
300.000 kvadra tn ih metrov. Nov obra t 
bo z dvoimenskim delom dal preko 
mil i jardo vrednost i celotne proizvod-
nje. 

Ce bo vse Steklo kot predvidevajo , 
bodo že v drugi polovici leta pričeli 
s proizvodnjo novega izdelka. Po-
membno je, da so že sedaj razpisal i 
delovna mesta za strokovno vodstvo, 
ne da bi, kot je običajno, p re j e zgra-
dili tovarno in šele zatem premiš l ja l i 
o tem. kdo jo bo vodil. Bistveno pa 
je tudi to, da so se odločili za proiz-
vod. ki ima bodočnost, sa j bo s tano-
van j ska g radn ja s le jkoprej mora la 
v vse večji meri seči po montažnim 
sistemu, ki bo nadomesti l sedanjo več 
ali m a n j počasno in drago gradnjo . 

Čeprav so pred velikimi vlaganj i , 
pa vendar le temelj i to r azp rav l j a jo o 
42-urnem delavniku in o na josnov-
nejš ih o.«:ebnih dohodkih. Doslej so 
imeli povprečno plačo 33.700 d ina r -
jev. kar je v lesni industr i j i solidno 
povnrečje. V kolektivu imajo le 5 od-
stotkov delavcev, ki imaio pod 2.5 t i -
.soč d ina r j ev osebnih dohodkov in še 
to bodo kmalu popravili . 

Za obe vprašan j i dela komisi ja z 
delovnimi podgrupami po ekonom-
skih enotah. Komisi ja je napravi la 
n e k a j vzorčnih analiz delovnih mest, 
DoderuDe pa anal iz i ra jo sleherno po-

sebej in tako odkr ivajo pomanjk l j i -
vosti v organizacij i tehnološkega pro-
"cesa. Prepr ičani so, da bodo že v d r u -
gi polovici leta lahko prešli na 
zmajšan i delovni čas. 

Vsi upi in nade pa so na pravočas-
nem uvozu novega s t rojnega parka iz 
Franci je , ka j t i le zavlačevanje uvoza 
bi j im lahko podrlo n j ihove dobre de-
lovne načrte . -K. J. 

OBRAT ZA ŠIVANJE OBUTVE V TOVARNI USNJA ŠOSTANJ 

Tovarna usnja v Šoštanju poslovno sodeluje s tovarno obutve >+Planika« 
iz Kranja. Tako so v Šoštanju organizirali poseben obrat za šivanje gor-
njih delov obutve kjer zaposlujejo 53 delavk. Že v kratkem času se je 
produktivnost znatno povečala in sedaj že dosegajo produktivnost »-'Pla-
nike«. Pričeli so že usposabljati novih 60 delavk za šivanje, te pa bodo 

delale v drugi izmeni. F. B. 

Utemeljena integracija - Da! 
Neustrezne metode - Ne! 

Več kot dva tisoč članov dva j se t ih delovnih organizacij v celjski 
občini se je nenadoma znašlo na križišču vednosti in nevednosti — 
posredi pa je bila integraci ja , ki lahko vodi le k boljšemu, č e . . . 

Zato se je tudi naša redakci ja in tegr i rano z Delavsko enotnostjo 
pozanimala za to integracijo. 

Prot i koncu lanskega leta je -v Celju vzniknila ideja o integra-
ciji t rgovine in gostinstva. Vodilo je bilo gospodarska n u j a po od-
prav i grosističnega posrednika med trgovino na drobno in industr i jo, 
združevanje skladov za š i r j en je mreže in ne navsezadnje pričako-
v a n j e p rod i ran ja močnih, modernih t rgovskih hiš v Celje. 

Devet t rgovskih podje t i j t reh različnih strok: živilske, teksti lne 
in železninarske n a j bi postalo t ro je močnih pod je t i j ; iz enajs t ih 
gostinskih lokalov pa n a j bi nastal i dve podje t j i . 

Pobudo je dala gospodarska zbornica in do sem-je vse nekako 
v redu, potek sam pa je začuda zmešal štrene, tako da so vnapre j 
tesno postavl jeni roki združenj že mimo, integraci jska hoten ja pa so 
dobila v svoji poslovni ta jnos t i r^združevalni priokus. 

»Na iniciativo gospodarske zbor-
nice ,ie bila sklicana sektorska kon-
ferenca (4. 12. 1963), kamor so bili 
klicani: d i rektor j i , računovodje in 
predsedniki delavskih svetov vseh 
celjskih trgovskih podje t i j , na ka ter i 
je med drugim prišlo do razprave o 
fuz i j i t rgovske mreže v Celju.« Tako 
prav i kasne je sestavl jen zapisnik o 
pogovoru, ki ga je z omenjen imi 
preds tavniki vodil s trokovni t a jn ik 
oddelka za blagovni promet, Riko 
Rižnar. 

Tudi na pr ihodnj ih sestankih so 
pogovori potekali le v splošnih na -
čelnih del i tvah podjet i j , sa j je gospo-
darska zbornica smatrala , da n a j 
analize smiselnosti integraci je n a p r a -
vijo n jen i člani sami (to so tore j r a -
čunovodje pod je t i j in direktorj i) . Ton 
diskretnosti pa je bil podan že na p r -
vi seji od s trani gospodarske zborni-
ce, češ, da n a j to zaenkra t ostane po-
slovna ta jna , ka r tudi je, čeprav ne-
uradno javna. 

Kaže, da ti razgovori niso pustili 
na jbol j š ih vtisov. 

»Z Zelezninarjem smo že dlje časa 
pripravljali združitev,« pravi direk-
tor Tehnomercatorja. »Že v jeseni 
smo o sklepih obeh delavskih svetov 
obvestili občino. Zakaj tega ne bi 
uresničili, saj se kljub temu lahko 
pogovarjamo o nadaljnji integraciji? 
Je predlog gospodarske zbornice o 
združitvi treh res lahko odločilen za 
odklonitev integracije dveh podjetij? 
Tretji partner — Kovinotehna, h ka-
teri naj bi se priključili obe podjetji 
tehnične stroke, nenehno spreminja 
s>yoj plan in nam ne zaupa vsega, kar 
ima v načrtih.« 

V integraci jski skupini podje t i j 
Mode, Tekstila in Usn ja je že v za-
četku prišlo do nesoglasij z načr tom 
gospodarske zbornice. Predstavniki 
pod je t j a Usn je so sprva bržčas menili, 
da je združitev samo za šibka pod-
je t ja , s a j so bili miš l j en ja : »-Smo vi-
soko aktivni in bomo še bolj. zato 
nam ni potrebna integracija/« 

V skupini živilske stroke ne n a j d e -
jo pravih skupnih interesov — Merx 
je trgovina z mešanim blagom, Agro-
promet p roda ja sadje in zelenjavo. 
Center pa ima specializirane mestne 
samopostrežne proda ja lne! Direktor 
trgovskega pod je t j a Center, Ivan Ju-
hart je dejal , da bi bila združitev 
smiselna le s p r av tako specializira-
nim podje t jem. «-Menim, da bi go-
spodarska zbornica morala svoj pred-
log utemeljiti s temeljito analizo, de-
lovne organizacije pa bi lahko le-
temu zoperstavljale svoja stališča, ki 
bržčas niso brez vsakršne osnove, 
Razgovor na gospodarski zbornici je 
bil neprijeten.« 

U.speh prvega in drugih razgovorov 
je bila komisi ja iz vrs t d i rek tor jev in 
računovodij , ka te ra n a j analizira go-
spodar jen je pod je t i j in ugotovi p red-
nosti združitve. Toda le kako si je 
moč zamisliti delo komisij, če pravi 
glavni direktor Kovinotehne, ki n a j 
bi združevala t rgovino s tehničnim 
blagom): »-Imamo velikopotezne na-
črte, toda o njih ne smemo javno 
spregovoriti, ker bi nas konkurenca 
z lahkoto prehitela.« 

Ali ni v te j bojazni pred konkuren-
co skrita bojazen, k a j če ne pr ide do 
združitve? In le kako n a j pr ide do 
združitve, če p a r t n e r j e m ne zaupamo, 
kako bomo skupno gospodarili? 

Komisi ja pač n e k a j dela, ker je 
zato sestavljena. Težn je in naspro t ja 
so močna, zato se je porodila zelo 
komplicirana oblika samouprav l j a -
n j a za novo, predvideno integr i rano 
podje t je . In sicer je govora o delav-
skem svetu za grosiste, za deta j l i s te 
in za poslovalnice, nad vsemi pa še 
osrednj i delavski svet. Torej, da bo 
čimveč razumevanja, tem več zaščite. 

Začuda pa ra f raz i r ana us tavnost sa-
moupravnih pravic? »-Prizadeti« <če 
jih smemo tako imenovati v dan i si-
tuaciji) da j e jo d rug d rugemu stro-
kovna m n e n j a in k j e os ta ja tu go-
spodarska zbornica, sa j ima vendar 
dovolj močno kadrovsko zasedbo, da 
bi bila sposobna utemel j i t i svoj p red -
log združitve (Bržčas je po določilih 
svojega s ta tuta celo dolžna to sto-
riti?). 

Najznači lnejše o tem je vsekakor 
m n e n j e Alojza Zagožena, računovod-
je pod je t j a Železničar, ki je tudi član 
komisije: 

naj pride do združitve, naj bi 
pripravili vse potrebne analize go-
spodarjenja, nove organizacije pod-
jetja, delitve dohodka, kadrovskih in 
drugih problemov, zavodi, ki so za 
to strokovno usposobljeni in ki ne bi 
izhajali iz teženj in nasprotij. Slišal 
sem, da so v Kranju na ta način 
uspeli.« 

To m n e n j e je bržčas meč, ki bi 
presekal ta gordijski vozel in n a m 
natočil čistega vina tudi o pretekl i 
p raks i pr i združevanj ih . Magični 
krog je tokra t dokazal svojo ve l j av -
nost, da je brez začetka in brez kon-
ca. 

Za pr imer nam služi predlog zdru-
žitve Železninar ja in Tehnomerca-
tor ja . Načelnik oddelka za gospodar-
stvo celjske občine, tovariš Petauer, 
je o analizi de ja l : To je doslej naj-
boljša utemeljitev za združitev pod-
jetij, čeprav manjka še vedno del 
ekonomske razčlenitve.« 

Toda svet za blagovni p romet ni 
mogel presoditi, dokler ni dobil s t ro-
kovnega m n e n j a gospodarske zbor-
nice! Le-ta pa j e botrovala us tano-
vitvi komisi j preds tavnikov podje t i j . 
Tore j smo znova pr i začaranem kro-
gu. 

Gospodarska zbornica je vz t ra ja la 
le pri dvojem: da je integraci ja n u j -
na (kar nedvomno drži!) in da n a j 
steče do 1. j a n u a r j a 1964. leta (kar pa 
pomeni 27 dni za zdrobitev trdega 
oreha z neenotnimi kleščami — če 
j ih po jmujemo v komisi jah p reds tav-
nikov podjeti j) . ^ 

Celota pa je tekla v strogi poslov-
ni ta jnos t i in šele naspro t ja so vodila 
delegacije delovnih organizacij sled-
nj ič po pomoč k občinskemu sindi-
ka lnemu svetu, ki vse dot le j ni nič 
vedel o p r ip ravah za integracijo. 

To pa je razumlj ivo, ka j t i tudi ve-
čina delavcev v »prizadetih« delovnih 
organizaci jah ni nič vedela o name-
ravani integracij i . 

Šele po posredovanju občinskega 
sindikalnega sveta so tudi delavci 
zvedeli n e k a j o tem. Predsednik ob-
činskega sindikalnega sveta, tovariš 
Cokan je de ja l : »Podprli smo inte-
gracijo, toda zahtevali smo temeljite 
gospodarske analize in širše razprave 
v delovnih organizacijah. Čeprav smo 
s tem časovno zavrli proces, nismo 
mogli soglašati s tem, da bi samo vo-
dilni tovariši odločali o združitvah 
podjetij.« 

Medtem pa je p rav enostransko 
gledanje in ne razumevan je združitve 
(saj še niso vedeli, zaka j n a j se zdru-
žijo) pr i Tehnomerca to r ju bil povod 
- re fe renduma«: ali si ali nisi za 
združitev s Kovinotehno? Odgbvora 
bržčas ni potreba ugotavl jat i . 

Bistvo nasprot i j pa je zadel nek član 
trgovskega podje t ja , ki je de ja l ; da 
se je sedanja integracija preveč za-
sukala okrog osebnih dohodkov, ki 
niso vedno dokaz dobrega gospodar-
jenja. 

^Nadalievanie na osmi strani) Kovinotehna: iztovarjanje vagonov 

»SAD-SOK«TECE 
OBRAT, KI SE JE ZAKORENINIL 

V s tar i zgradbi pri kostr ivniški sla-
tini blizu Podpla ta so pričeli s p re -
delavo sadja . Prostori so že v začetku 
bili tesni, toda šmarski zadružniki so 
se veselili, samo da bi us tvar i l i obrat , 
ki ga na Smarskem tako zelo pot re -
bujejo . Nabavil i so n e k a j s t ro jev in 
»SAD-SOK« je stekel. Že po prv ih 
steklenicah dobrega pridelka je bilo 
jasno, da bo šlo. Danes pa . . . 

»Tržišče je za nas odprto, da smo 
lahko zadovoljni«, je povzel u p r a v -
nik obra ta tovariš Milan HRIBAR. 
»Surovin za predelavo imamo dovolj, 
saj bomo moral i predelat i okoli 3000 
vagonov sadja , če je let ina običajna. 
In k a j bo šele takra t , ko bodo obro-
dile jab lane na naših p lan tažah okoli 

Rogatca in na Skrbn iku pri Pr i s tav i? 
V razmerah, kakršne so zdaj, smo 
veliko napravi l i in dobro, samo pro-
stori! Poglejte, skladišč n imamo T Da, 
t r enu tno smo sami sebe preras l i in 
nam je koža pretesna, da k o m a j di -
hamo. 

Samo, če bomo uspeli uresniči t i 
naše načrte, bo kmalu drugače. Blizu 
prometnega vozlišča v Mes t in ju p r i -
čen jamo gradit i nove prostore, kamor 
bomo č imprej preselili proizvodnjo 
sadnih sokov. Tu, v Kostrivnici, pa bi 
obdržali samo proizvodnjo žganih pi -
jač. Tako bi smotrno razdelili proiz-
vodnjo, obenem pa pridobili zadovo-
l j ive zmogljivosti. 

Zagnali smo se z vso voljo, vse bo 
šlo, samo še prostore! In ti bodo! Na-
J f t i so, n e k a j d e n a r j a pa so si tudi 
že zagotovili, tako da bodo že v p rv ih 
spomladanskih dneh pričeli z g rad-
njo. vendar n a m e r a v a j o gradit i vse 
do 1970. leta, ko bi se »SAD-SOK« 
razvil že v močnejšo šmarsko proiz-
vodno organizacijov s. 

»Ekonomiada« bo v 
Murski Soboti 

Ni še dolgo tega, ko je bilo v No-
vem mestu posvetovanje mladinskih 
organizaci j ekonomskih s rednj ih šol 
Slovenije. Tega posvetovanja so se 
seveda udeležili tudi predstavniki 
mladine celjske ekonomske šole, ki 
so tudi v razpravi — na dnevnem 
redu je bila problemat ika š t ipendi-
r a n j a — koristno sodelovali. Mladi 
l j u d j e so ugotovili, da je polit ika š t i -
pend i ran ja še vedno pomanjk l j iva , 
da je še zmera j p remalo povezave 
med. št ipendisti in š t ipendi tor j i ter da 
tudi klubi št ipendistov, k i bi n a j 
vzdrževali tesnejše vezi med učenci 
— štipendisti in podje t j i , še niso n a j -
bolje zaživeli. 

V SEVNICI GRADIJO 
Lansko leto je bilo v sevniški ob-

čini prece j novih g raden j . Tako bo 
nova osnovna šola, ki je že pod stre-
ho. p r ihodnje leto pre je la mladino v 
svoje prostore. 

' Tudi pod je t j a so prece j gradila. 
Tako je konfekci ja »Lisca« razširi la 
svoje prostore, podobno pa bo storila 
' ' Jutranka«. 

Se tr i g r adn je so v načr tu . Gradil i 
"Odo 20-stanovanjsko stolpnico, zgra-
biti bodo moral i novi most čez Savo, 
Poleg ceste Celje — Krško pa bo t re-

uredi t i cesto od Vrhovega do 
filance. S. S. 

VEC SREDSTEV 
ZA GOSPODARSKE INVESTICIJE 

V KONJIŠKI OBCINI 
I.etoH so v k o n j i š k i občini p r e d v i d e l i za 

okroK m i l i j a r d o f j l m i l i j onov d i n a r j e v s r ed -
ste za i n v e s t i c i j e . Ka/ .uml j ivo j e , da bodo 
^ reds tva razde l i l i v f(lavein za g o s p o d a r s k e 
inves t i c i j e , v e n d a r bodo tud i za negospo-
d a r s k e po t roš i l i s k o r a j lOO m i l i j o n o v di-
n a r j e v . T a k o bodo zg rad i l i okrop; 70 s ta-
))ovanj , dog rad i l i novo šolo v Zrečah , dozi-
dali šolo v Lot-ah te r doz ida l i d e l a v n i c e k 
druKi osnovni šoli v S l o v e n s k i h K o n j i c a h . 
S reds tva , n a m e n j e n a za z d r a v s t v o , bodo ve-
č inoma po rab i l i za doz idavo z d r a v s t v e n e g a 
•loma v S lovensk ih K o n j i c a h , med tem Ico 
»»o v d e l e ž u za k u l t u r o , p r o s v e t o in t e l e s n o 
yznojo zagotovi l i s r e d s t v a za u r e d i t e v ob-
• inske k n j i ž n i c e , s p o m e n i k a v S lovensk ih 
l*^oiijicah, za r e s t a v r a c i j o ž ičkega s amos t a -
na in za zače tek g r a d n j e k o p a l n e g a ba/ .ena 
\ K o n j i c a h in Zrečah . Iz istih v i rov bodo 
' i n a n r i r a l t tud i g l a s b e n o šolo t e r godbi v 
Slovenskih K o n j i c a h in V i t a n j u . 


